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Antibyrokratická komise MZe - „povedlo se“ v průběhu ledna až června 2017: 
 

Podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí (evidence oseté plochy) – nadměrná administrativa:  

  Dne 1. 3. 2017 proběhlo jednání zástupců ABK MZe a MZe (NM Ing. Šír, Ing. Trnka, Ing. Vodička, Ing. 

Přibylová, Ing. Budňáková) k evidenci oseté plochy (mák, konopí). Ze stanoviska ze dne 10. 4. 2017 vyplývá,  

že na základě uskutečněného jednání se členy ABK MZe a závěru zúčastněných stran požádal NM Ing. Šír 

náměstka ministra sekce ekonomiky a informačních technologií Ing. Adamce o vytvoření funkcionality 

předpřípravy formuláře pro ohlašovací povinnost pěstitelů máku a konopí v rámci podání jednotné žádosti 

(dále pouze JŽ). Tato funkcionalita umožní vygenerování formuláře pro splnění ohlašovací povinnosti  

s předvyplněnými dostupnými údaji z JŽ, které dál pěstitel doplní o další povinné informace a zajistí předání 

formuláře dle ustanovení zákona o návykových látkách. Dle sdělení NM Ing. Adamce byl uvedený požadavek 

zaevidován a bude realizován s ohledem na termíny v rámci dotační kampaně pro rok 2018. 

  V současné době nadále probíhají jednání zástupců ABK MZe se zástupci GŘC (Ing. Holoubek). Podnět 

zůstává nadále v řešení. 

 

Započítávání odchylek výměry a podnět č. 525 Slučování DPB a změna kultury: 

  Dosud se dospělo pouze k závěru, že problematiku možnosti kompenzace ploch lze uplatnit dle bodu 

23 preambule nařízení EU č. 640/2014. Problém spočíval v tom, že ji neumíme aplikovat tak, aby byla 

dodržována.  

  Dne 7. 6. 2017 proběhlo jednání členů ABK MZe se zástupci MZe Ing. Typoltovou a Ing. Bukovským.  

Ing. Stehlík vysvětlil přítomným zástupcům, jakým způsobem by bylo možné, dle ABK MZe, daný problém 

vyřešit. Byla objasněna podstata referenčního půdního bloku, jehož zavedením, by se dle komise snížila 

chybovost a zvýšila kvalita LPIS (ten pracuje s díly půdních bloků). Referenční půdní blok je území, které 

ohraničuje určité území zemědělsky obhospodařované půdy (les, silnice, trať atd.), tedy maximálně způsobilá 

plocha.   

  Zástupci MZe sdělili členům, z jakých důvodů není možné v současné době pracovat s referenčním 

půdním blokem. Zejména ve vztahu s ETS (test kvality LPIS), který je vázán na danou kulturu a uživatele  

na půdním bloku. Tak jak to požaduje ABK, není možné ETS test provádět správně. Podnět zůstává nadále 

v řešení. 

  

Podnět č.304 Zlepšení fungování Registru zvířat na Portálu farmáře, č.400 ČSÚ-MZe statistika stavu hosp. 

zvířat, č.461 Zrušení oznámení dle § 51 odst.1 písm. a)+b) odst. 2 písm. a) zákona č.326/2004 Sb.  

o rostlinolékařské péči-ochrana včel a zvěře:  

  Č. 304 Zlepšení fungování Registru zvířat na Portálu farmáře- podnět je dlouhodobě v řešení, 

požadovaná změna by měla umožnit zasílat Českému statistickému úřadu (dále jen ČSÚ) výkazy přímo  

z Portálu farmáře vytvořením jednoho unifikovaného prostředí pro vyplňování formulářů bez nutnosti měnit 

různé Registry MZe. Na řešení se podílejí zástupci ABK MZe, MZe (Sekce ekonomiky a informačních 

technologií, Sekce zemědělských komodit, zahraničních vztahů a ekologického zemědělství)  

a ČSÚ. 

 Č. 400 ČSÚ-MZe statistika stavu hosp. zvířat- proběhlo jednání s VO odd. státní statistické služby  

p. Sikorou. Byly vybrány ty statistické výkazy, které se hlásí duplicitně (soupis hospodářských zvířat, výkaz  

o plochách osevů zemědělských plodin, výkaz o chovu skotu, výkaz o chovu prasat). 



2 
 

  Č. 461 a evidence včelstev - LPIS (kočovná a pevná stanoviště)- posun v novele rostlinolékařského 

zákona- podnět se řešil na půdě MZe a v komisi zhruba před 4 lety, kdy byly připravené potřebné legislativní 

změny, avšak k realizaci plánu nedošlo. Byla domluvená varianta pro kočovná stanoviště: zrušit povinnost 

hlášení na OÚ, hlásit prostřednictví SZIF (osobně, poštou, prostřednictvím Portálu farmáře).  

  Během diskuse na jednání v květnu 2016 ABK MZe možnost zavedení evidence do LPIS opakovaně 

projednala se zástupci ICT MZe a NM Sekce zemědělských komodit, zahraničních vztahů a ekologického 

zemědělství. Oba zástupci MZe se k návrhu vyjádřili kladně. Ve smyslu dohody z jednání ABK MZe byly tyto 

informace předloženy řediteli kabinetu ministra pod č. j. 38679/2016 dne 8. 7. 2016, kde byly požadované 

záležitosti popsány.  

  Současný stav: problematika je aktuálně řešena v rámci návrhu změny zákona o zemědělství, který je 

obsažený ve vládním návrhu zákona, kterým se mění zákon o rostlinolékařské péči a o změně některých 

souvisejících zákonů (sněmovní tisk č. 862) a jeho změn provedených pozměňovacími návrhy (návrh změny 

ustanovení § 3a odst. 2 písm. c) a § 3o odst. 5 zákona o zemědělství). Návrh byl 30. 6. 2017 schválen v PS  

a v současné době je před projednáním v Senátu. Návrhem se ruší některé povinnosti uvedené  

v rostlinolékařském zákoně a zavádí se s účinností zákona (cca ve 4. čtvrtletí 2017) evidence včelstev v rámci 

LPIS. Současně MZE připravuje návrh novely nařízení vlády č. 307/2014 Sb., které definuje stanoviště včelstev. 

 

Podnět č.449 Rybářské lístky:  

  ABK MZe již koncem roku 2015 usilovala o změnu § 10 v návrhu vyhlášky, kterou se měnila vyhláška  

č. 197/2004 Sb. k provedení zákona č. 99/2004 Sb. (zákon o rybářství). Jednalo se o možnost vydávat rybářský 

lístek (dále RL) na dobu neurčitou, anebo vydávání RL nejprve na dobu určitou jako dosud (tj. 10 let, 3 roky 

anebo 1 rok) a následně při dalším výdeji již RL vydat na dobu neurčitou. Jelikož ve vnitřním ani meziresortním 

připomínkovém řízení nebyly připomínky ABK MZe akceptovány, uskutečnilo se v průběhu května 2016 

jednání komise se zástupci MZe (oddělení rybářství a včelařství). 

  ABK MZe neshledala objektivní důvody k tomu, aby se RL nevydávaly na dobu neurčitou, obdobně jako 

to je u loveckého lístku. V tomto smyslu kontaktovala i zástupce Českého rybářského svazu (dále jen ČRS)  

a Moravského rybářského svazu (dále jen MRS), které svoje připomínky tímto směrem nepodaly. Zpětnou 

reakci zaslal komisi pouze ČRS, který se dlouhodobě snaží o zlepšení dostupnosti rybářských lístků  

a odstranění zbytečné byrokracie spojené s jejich vydáváním. Návrh na zavedení rybářského lístku na dobu 

neurčitou proto podporují. Vyjádření ČRS komise předala zástupcům MZe.  

  Současný stav: poslední návrh novelizace vyhlášky (v současné době po projednání v pracovní komisi 

Legislativní rady vlády) s účinností cca od 1. 12. 2017 umožní vydávaní rybářských lístků na dobu neurčitou. 

 

Jednání MŽP + ABK MZe + MMR: podněty č.392 Stavební zákon-rekultivace ornice, č. 302 Umisťování 

jednoduchých zemědělských staveb ve volné krajině + trvalé a mobilní ohrazení pastvin, č. 415 Územní 

plánování - změna stavebního zákona, č.446 MŽP - dopad zákona č. 41/2015 Sb.:  

  Se zástupci MŽP byly opakovaně projednány výše uvedené podněty a rovněž rozpory ve výkladu 

metodických pokynů ve vztahu MMR + MŽP. MŽP nemělo proti úpravě stavebního zákona z hlediska 

umisťování přístřešků pro dobytek (ve smyslu jednoduchých staveb bez zvláštních technologických zařízení)  

ve volné krajině námitky. 

  Zástupci MMR zaslali v lednu 2017 komisi stanovisko, ve kterém neshledali předložené podněty 

vhodné na úpravu příslušné legislativy, proto ABK MZe tyto podněty předala Expertní skupině pro snižování 

administrativní zátěže podnikatelů (dále jen ES MPO) k meziresortnímu řešení. 
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  Začátkem června 2017 bylo uskutečněno jednání s Ing. Vinklerem (ES MPO) v rámci jednání 

Podnikatelské rady, které úkolem je rozvoj podnikatelského prostředí a zvyšování mezinárodní 

konkurenceschopnosti ČR. Zástupci obou komisí se věnovali zejména rozsáhlé problematice umísťování 

jednoduchých zemědělských staveb v krajině, což souvisí i s novelou stavebního zákona a úkolem prosadit 

koordinované přístupy ke snížení administrativní zátěže ze strany MPO - MŽP - MMR. Zmiňovaná 

problematika gesčně přísluší MMR a MŽP, avšak dosavadní jednání zástupců ABK MZe s těmito resorty 

nedospěla k žádnému výsledku.  

  Současný stav: čeká se na schválení novelizace stavebního zákona, po jehož schválení proběhne 

příprava návrhu a formulace změn (Ing. Sklenář a ABK MZe), který se projedná se zástupci ES MPO. 

 

Jednotný systém kategorizace VDJ v rámci resortu zemědělství (včetně ČSÚ):  

 Řešením daného podnětu se komise zabývá již dlouhodobě a zatím neúspěšně.  V souvislosti s DJ/VDJ 

přijala komise nový podnět č. 544 Přepočet VDJ ve formuláři min. a max. produkce (opatření 6.1.1).  

Ve formuláři jsou uvedeny přepočty zvířat na VDJ, které jsou zcela odlišné od systému přepočtu užívaného 

v plošných i jiných projektových dotacích. Podnět byl rovněž referován a předán 1. NM JUDr. Jirsovi  

na pracovním setkání zástupců ABK MZe dne 7. 6. 2017. 

 

Spolupráce se zástupci VÚŽV,  v.v.i (Ing. Radko Loučka, CSc.) a ÚKZÚZ (Ing. Josef Svoboda, Ph. D): 

 V rámci řešení podnětu č.534 Siláž na poli proběhla v dubnu 2017 vzájemná diskuse, které výsledkem 

byla příprava a stanovení podmínek při uskladňování siláží/senáží na poli (realizováno formou novelizace 

vyhlášky č. 377/2013). 

 Současný stav: novelizace této vyhlášky, která probíhala květnu 2017, se nacházela již ve stádiu, kdy 

vyhláška byla zaslána k notifikaci EK. Dle informací z ÚKZÚZ do vyhlášky v tento moment nebylo možné 

zasahovat a jediným možným řešením je vyčkat na další novelu této vyhlášky. Podnět zůstává ve fázi 

sledování. 

 

 

ABK MZe 2. 8. 2017 

Zpracovala: Bc. Daniela Augustinová                                                                                                                

Schválil: Ing. Josef Stehlík 

 


